

EEX Group: Key figures of June 2017

EEX Group provides the central market platform for energy and commodity products. Alongside EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic, Power Exchange Central Europe (PXE) and Nodal Exchange are also part of EEX Group. Clearing and settlement of trading transactions are provided by the clearing house European Commodity Clearing (ECC) and by Nodal Clear in the United States. EEX Group connects a network of more than 500 trading participants and has offices in 16 locations worldwide ensuring optimal support for customers on site.

Please find below the key figures of EEX Group's performance in June 2017.

Commodity	Unit	June 2017	June 2016
Power Spot Market		43,636,379	43,815,521
Power Derivatives Market	MWh	229,371,917	377,986,166
Power Total¹		273,008,296	421,801,687
Gas Spot Market		59,692,981	42,405,344
Gas Derivatives Market	MWh	108,156,582	84,711,299
Natural Gas Total²		167,849,563	127,116,643
Emission Allowances	tonnes of CO ₂	105,048,500	84,827,500
Agricultural Products	contracts	8,911	4,389
Global Commodities			
Freight	contracts	39,684	38,392
Iron Ore	tonnes	23,446,700	16,541,000
Fertilisers	tonnes	31,000	164,000
Fuel Oil	tonnes	726,655	446,463

¹ Power spot market includes EPEX SPOT and SEEPEX; PXE volume included in power spot and derivatives since June 2016, Nodal Exchange power derivatives included since May 2017

² Gas markets include PEGAS platform; PXE volumes included since June 2016

Find out more about our markets and products at: www.eex-group.com

EEX-Gruppe: Kennzahlen im Juni 2017

Die EEX-Gruppe ist der zentrale Marktplatz für Energie- und Commodity-Produkte. Zur EEX-Gruppe gehören die EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic, Power Exchange Central Europe (PXE) und Nodal Exchange. Clearing und Abwicklung der Handelsgeschäfte übernimmt das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) und in den Vereinigten Staaten Nodal Clear. Die EEX-Gruppe verbindet ein Netzwerk von über 500 Handelsteilnehmern und bietet mit 16 Standorten optimalen Support für Kunden vor Ort.

Untenstehend sehen Sie die wichtigsten Kennzahlen der EEX-Gruppe im Juni 2017.

Handelsware	Unit	June 2017	June 2016
Strom-Spotmarkt		43.636.379	43.815.521
Strom-Terminmarkt	MWh	229.371.917	377.986.166
Strom Gesamt¹		273.008.296	421.801.687
Gas-Spotmarkt		59.692.981	42.405.344
Gas-Terminmarkt	MWh	108.156.582	84.711.299
Gas Gesamt²		167.849.563	127.116.643
Emissionsberechtigungen	Tonnen CO ₂	105.048.500	84.827.500
Agrarprodukte	Kontrakte	8.911	4.389
Global Commodities			
Fracht	Kontrakte	39.684	38.392
Eisenerz	Tonnen	23.446.700	16.541.000
Düngemittel	Tonnen	31.000	164.000
Schiffsdiesel	Tonnen	726.655	446.463

¹ Volumina am Strom-Spotmarkt beinhalten die Märkte der EPEX SPOT und SEEPEX; PXE-Spot- und Terminvolumina sind seit Juni 2016 enthalten; Terminvolumina der Nodal Exchange seit Mai 2017 enthalten

² Volumina am Gasmarkt beinhalten Volumen der PEGAS-Plattform; PXE seit Juni 2016 enthalten

Mehr Informationen zu den Märkten und Produkten finden Sie unter: www.eex-group.com